
5 88498443سرويس  سياسي

| روزنام��ه ج��وان |  ش��ماره 5236 |  1439 صف��ر   24  |  1396 آب��ان   22 دو ش��نبه 

آيت الله كعبي:
 بي ادبي به زوار حسيني

بازي در پازل دشمن است 
عضو مجلس خبرگان رهبري عنوان كرد كه 
برخي با حرف هاي بي ادبانه نس�بت به زوار 
ام�ام حس�ين )ع( در پ�ازل دش�من بازي 
مي كنند اما اين حرف هاي سخيف نور امام 
حسين )ع( را در دل مردم خاموش نمي كند. 
آيت الله عب��اس كعبي عضو جامعه مدرس��ين 
حوزه علميه قم در گفت وگو با مهر، با اش��اره به 
مراسم پياده روي اربعين حسيني گفت: در مسير راهپيمايي اربعين از نجف به 
كربلا ديدم كه مسئولان و مديران مملكتي، شخصيت ها و تجار پا به پاي مردم 
پياده روي مي كردند. وي افزود: راه كربلا صراط مستقيم الهي است، محبت اهل 
بيت)ع(، عشق به امام حسين )ع(، عشق به خدا، عشق به ارزش هاي اسلامي، 
جهاد و فداكاري در راه خداست. در مس��ير پياده روي اربعين، به وضوح همه 
ديدند كه راه نجات انسان ها از كربلا مي گذرد. قرآن هم فرموده دستمزد خدمت 
به خلق خدا محبت اهل بيت)ع( است؛ محبتي كه ائمه نيازي به آن ندارند و ما 
به آن محتاجيم. آيت الله كعبي اظهار داشت: طريق الحسين صراط مستقيم 
خدايي است. در اين درياي مواج از مليت هاي مختلف اعم از اروپايي، آفريقايي، 
اندونزيايي، ژاپني، چيني، امريكايي، استراليايي، فقير و غني، كوچك و بزرگ، 

سياه و سفيد و همه و همه در راه عشق حسين)ع( يك رنگ هستند. 
عضو مجلس خبرگان رهبري با بيان اينكه هويت حسيني، هويت نجات بخش 
بش��ريت براي س��اخت تمدن اس��ت، تصريح كرد: كس��اني كه به زوار امام 
حس��ين)ع( و اين عظمت اهانت كرده و آن را به س��خره مي گيرند، بايد به 
وجدان بيدار انسان ها توجه كنند و بدانند زيارت اربعين، راه بيداري اسلامي 
و بسترسازي براي تحولات عظيم جهاني اس��ت. وي با بيان اينكه برخي در 
داخل در پازل دشمن بازي و همان مسيري را كه رسانه هاي غربي براي ناديده 
گرفتن تجمع بزرگ اربعين پيش گرفته اند دنبال مي كنند، افزود: راهپيمايان 
اربعين، رسانه هاي متحرك هس��تند. حرف هاي بي ادبانه نمي تواند نور امام 
حسين)ع( را در دل هاي مردم خاموش كند. عشق و محبت امام حسين)ع( 

در افراد خداجو همواره شعله ور است.  
........................................................................................................................................

يك فعال فضاي مجازي:

 نفرت نخبگاني از مردم عادي 
ريشه استعماري دارد 

موضوع نفرت يا نگاه تحقير آميز آنها نه اربعين و عاشورا و دين و آيين 
كه »مردمي اس�ت« كه به اين آيين ها دل بس�ته اند؛ مردم�ي از طبقه  
اقتصادي فرودس�ت تر و از نظر فرهنگي بومي مانده ت�ر. غرب زدگان، 
نه سنت س�تيزند و ن�ه دين هراس. مردم س�تيزند و فرودست س�تيز. 
علي عليزاده با انتشار توئيت بالا، در كانال تلگرامي خود در شرح بيشتري از 
پياده روي اربعين حسيني نوشت: در اين منطقه طاعون زده غرب آسيا كه تا 
چشم كار مي كند غارت است و فساد است و كودتا است و برادركشي است و 
خون است و جنگ است، اينگونه حضور برابر ميليون ها نفر خارج از ديوارهاي 
سنگي سلس��له  مراتب اجتماعي و طبقاتي و تبعيض هاي حاصل از جهان 

تجاري شده، نه فقط آبروي شيعيان كه آبروي انسان امروز است. 
اين فعال رسانه اي و كارشناس سابق بي بي سي فارسي اضافه كرده است: لازم 
نيست اربعين را با مناس��ك و آيين هاي امروزي غرب مقايسه كنيد. با حج 
مقايسه اش كنيد كه زماني جاي گم شدن فرد در جمع بود و امروز بازار بزرگ 
اجناس كمپاني هاي چندمليتي و هتل هاي ساخته شده توسط شركت هاي 
بزرگ معماري لندن و نيويورك كه هر شب ماندن در يكي از اتاق هايشان، 
دهها هزار دلار هزينه دارد. به دور تا دور مك��ه و مدينه نگاه كنيد تا ردپاي 
تمام شركت هاي چندميليارد دلاري جهاني و آثار بيماري همه- جا- دوبي- 
شدگي را ببينيد. با اين حال، رس��انه مرد غربي چشم آبي كه در چند دهه 
گذش��ته ش��يعه را با تصاوير قمه زني به كودكان هم  هويت كرده، كلمه اي 
حتي از منظر كنجكاوي انسان شناسانه و شرق شناسانه از اربعين نمي گويد 
و 13سال بعد از آزاد شدن اربعين هنوز يك رپرتاژ سه دقيقه اي درباره اين 
مراسم پخش نكرده چراكه مسلمان خوب، براي رسانه غربي، مسلماني است 
كه گردن مي زند و ترور مي كند و در 11س��پتامبر بمبگذاري مي كند تا راه 

اشغالگري نظامي امريكا و بريتانيا و فرانسه را هموار كند. 
عليزاده تصريح كرده است: اما اين سكوت شرافتمندانه تر از منتقدان داخلي 
گاه مس��لمان اس��ت كه به هر بهانه كوچك و بزرگي به صورت اين مراسم 
خش مي اندازند و به نام نقد، كينه اي روانه اش مي كنند. آن يكي، انگشت را 
فقط مي گذارد روي دولتي و حكومتي بودن بخشي از اين مراسم و حتي به 
مخاطب نمي گويد ستون فقرات اصلي اين مراسم هيچ ربطي به ايران ندارد كه 
ميزبان مردم عادي و اغلب فقير عراقند كه يكسال كار كرده اند و هرچه ثروت 
اندوخته اند را براي پذيرايي اين چند هفته گذاش��ته اند. آن يكي با ظاهري 
معصوم مي پرسد اين مراسم 20سال پيش كجا بود ولي نمي گويد سه دهه 
صدام زائران را به زندان مي انداخت و شكنجه مي كرد. نمي گويد اگر روح چنين 
راهپيمايي هم آهنگ با ناخودآگاه جمعي مردم اين جا نبود، چگونه همان سال 
نخست پس از رفتن صدام، بدون هيچ برنامه ريزي دولتي، تنها 4ميليون عراقي 

خودجوش اين مسير را طي كردند و آن ديگري، محيط زيست را... 
بيش از 100سال است بخشي از اش��راف و اعيان ما، از نفرت از عقب ماندگي 
جامعه خود به نفرت از فرهنگ بومي اين س��رزمين و ساكنان اين فرهنگش 
رسيده اند. نخبگاني كه مدعي آوردن دموكراسي و آزادي ليبرال براي مردم 
هستند ولي جز نفرت، رابطه اي با باورها و احساسات اين مردم ندارند و خود را 
تافته جدابافته اي مي دانند كه درجه فرهيختگي شان متناسب با درجه دروني 
كردن ارزش هاي تمدن غربي است. نفرت عميق نخبگان از مردم عادي اين 

سرزمين نفرتي استعماري است اما همزمان ريشه اي عميقاً طبقاتي دارد. 
........................................................................................................................................

عضو مجلس خبرگان رهبري:
 حفظ و تقويت وحدت داخلي

در مقابل امريكا و اذنابش ضرورت دارد 
عضو مجلس خبرگان عنوان كرد كه امريكا 
و اذنابش تم�ام توان خود را ب�راي مقابله با 
ملت م�ان ب�ه كار گرفته ان�د، بنابراين بايد 
وحدتم�ان را حف�ظ و تقوي�ت كني�م. 
به گزارش باش��گاه خبرنگاران جوان، آيت الله 
محس��ن مجتهدشبس��تري عض��و مجل��س 
خبرگان رهبري درباره اهميت وحدت داخلي 
و همبستگي جريان هاي سياسي اظهار كرد: امريكا و اذنابش تمام توان خود 
را براي نابودي اسلام و مقابله با ملت ايران به كار گرفته اند و براي رسيدن به 
اهداف خود از هر وسيله اي استفاده مي كنند. وي ادامه داد: سياستمداران 
غربي با اس��تفاده از جنگ رواني در پي مقابله با انق��لاب ايران و ارزش هاي 
اسلامي هستند و نفوذ در فرهنگ كشورهاي اسلامي يكي از ابزارهاي آنها 

براي ايجاد جنگ رواني است. 
عضو مجلس خبرگان رهبري بيان كرد: امام خميني)ره( بارها در بياناتشان 
ملت ايران را به حفظ وحدت و اتحاد سفارش كردند، به اين جهت كه وحدت 
عموم ملت را رمز پيروزي مي دانستند. آيت الله مجتهدشبستري با بيان اينكه 
در شرايط فعلي بايد در مقابل دشمن خارجي وحدت كشور را حفظ و آن را 
تقويت كنيم، به جلسات سران قوا اشاره كرد و گفت: نشست هاي مشتركي 
كه سران قوا برگزار مي كنند بسيار تأثيرگذار است چراكه نشان دهنده وحدت 
داخلي است. وي خاطر نشان كرد: ممكن است سران قوا در مباحث داخلي 
نظرات مختلفي داشته باشند، اين تفاوت ديدگاه ها كاملًا طبيعي است اما به 
خوبي و به درستي نشان دادند در مورد مس��ائل خارجي و دشمنان وحدت 

دارند و تأثير اين مهم در جامعه مثبت است.

نايب رئيس كميس�يون امني�ت ملي و سياس�ت خارجي 
مجلس با تأكيد بر اينكه »وزير خارجه عربستان تبديل به 
سخنگويي براي تأمين اهداف كارخانجات تسليحات سازي 
امريكا شده است«، گفت: عادل الجبير در شرايطي مشغول 
رجزخواني شده است كه انگار نمي داند غرب با ايجاد تنش در 
منطقه آن  هم به بهانه هاي مختلف به دنبال سودآوري بيشتر 
از محل فروش اسلحه به كشورهايي همچون عربستان است. 
به گزارش ايس��نا، كم��ال دهقاني فيروزآب��ادي در واكنش به 
اتهامات واهي وزير خارجه عربستان عليه ايران گفت: جمهوري 
اسلامي ايران هيچ گاه گمان نمي كند كه كشورهاي همسايه 
بخواهند به طور واقعي ايران را تهديد كنند، البته اگر روزي اين 
فكر اشتباه به ذهن آنها خطور كند بهتر است قبل از هر عملي 
به تجربه هشت سال جنگ تحميلي نگاه كنند تا از سرنوشت 
صدام عبرت بگيرند. وي افزود: آنها بينن��د كه وقتي صدام به 
ايران حمله كرد چه اتفاقي برايش افتاد؛ سرنوش��تي كه براي 
آنها آموزنده است چون صدام مجري سياست هاي غرب بود و 

در همان زمان عربستان به او كمك مي كرد. 
دهقان��ي ب��ا ي��ادآوري پ��روژه ايران هراس��ي عربس��تان، 
رژيم صهيونيستي و امريكا گفت: مثلث عربستان و كشورهاي 
مرتجع غربي وابسته به غرب، رژيم اش��غالگر قدس و امريكا با 

طراحي پروژه ايران هراسي اهداف مختلفي را دنبال مي كرد كه 
يكي از آنها انتقال توجهات از داخل عربستان به بيرون اين كشور 
بود تا ديگر كسي به فسادهاي داخلي و نبود مشاركت سياسي 
در عربستان توجه نكند و به نوعي افكار عمومي داخل عربستان 
متوجه خارج از اين كشور ش��ود و ديگر تمركزي بر مشكلات 

داخلي وجود نداشته باشد. 
نايب رئيس كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
ادامه داد: از طرف ديگر رژيم صهيونيس��تي كه به دنبال مقابله 
با محور مقاومت اس��ت، پروژه ايران هراس��ي را در منطقه اجرا 
مي كند، چون ايران در محور مقاومت تعريف مي ش��ود و هدف 

رژيم صهيونيستي مقابله با محور مقاومت و ادامه اشغال فلسطين 
اس��ت. غرب يعني مش��خصاً امريكا نيز س��ال هاي سال است 
سياست هاي اشتباهي را در خاورميانه پيش می برد كه تاكنون 
براي آن هزينه گراني پرداخت كرده است. اين نماينده مجلس 
توضيح داد: عربستان كه ديگر وابستگي اش به غرب براي همه 
مشخص شده، در آخرين اقدام 500ميليارد دلار از دارايي هاي 
خود را به امريكايي ها داد و در واقع اموال مردمانش را فروخت. اين 
اقدامات فشارها را عليه حكام عربستاني افزايش داده كه مي توان 

صحبت هاي عادل الجبير را نتيجه اين فشارها دانست. 
نايب رئيس كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
در عين حال گفت: اگر اظهارات وزير خارجه عربس��تان 10يا 
15سال پيش مطرح مي شد، شايد تأثيري در معادلات منطقه 
داشت اما اكنون غرب و افكار عمومي به اين نتيجه رسيده است 
كه حكام عربستان تنها آدرس اشتباه مي دهند، مشكل عربستان 
همسايگانش نيست بلكه عربستان درگير مشكلات داخلي خود 

به خصوص ضعف در نداشتن مشاركت سياسي است. 
دهقاني با بيان اينكه »مقامات عربس��تاني با فرافكني به دنبال 
توجيه اقداماتشان هستند«، گفت: اگر عربستان حكومتي بود كه 
كارهايش را با برنامه و استراتژي انجام مي داد، هيچ گاه در مواردي 
همچون جنگ ايران و عراق تمام��ي امكاناتش را براي حمايت 

صدام بسيج نمي كرد و بعد از مدتي پش��ت امريكا نمي ايستاد 
تا صدام را س��رنگون كند، بعد از آن نيز از داعش حمايت كرد و 
وهابي گري را ترويج داد. مجموعه اين سياست هاي غلط، دست 
عربستان را براي جهانيان باز كرده است و ديگر غرب اعتمادي به 

آدرس هاي اشتباه عربستان ندارد. 
وي همچنين گفت: از طرف ديگر غرب به دنبال زياد كردن تنش 
در منطقه با هدف فروش تس��ليحات است. پروژه ايران هراسي 
و مواردي از اين دس��ت همه براي آن اس��ت كه به كشورهايي 
همچون عربستان، بحرين و كش��ورهاي مرتجع منطقه سلاح 
فروخته ش��ود و كارخانجات تسليحات س��ازي آنها سودآوري 
بيشتري داشته باشند. انگار كه عادل الجبير تبديل به سخنگوي 

آنها براي تأمين اين اهداف شده است. 
دهقاني در پايان با اشاره به ضرب المثل برخي كشورهاي عربي 
با اين مفهوم كه براي انجام هر كاري باب ميلشان خاكستر در 
چشم همه مي پاشند، گفت: با توجه به اين ضرب المثل مي توان 
گفت اظهارات عادل الجبير همچون پاشيدن خاكستر در چشم 
همه اس��ت تا در مقابل ضعف خود را در روابط سياسي شان با 
قطر، تشكيل ائتلاف براي حمله به يمن، ناكارآمدي در دخالت 
در لبنان و ساير سياست هاي اشتباه در منطقه پوشش دهد و در 

نهايت كسي به آنها توجهي نكند.

بهارستان

پيش�نهاد اسحاق 

محمد   اسماعيلي
جهانگيري معاون    گزارش  

اول رئيس جمهور 
كش�ورمان ب�ه »في�ل ه�وگان« كميس�يونر 
كشاورزي و توسعه روستايي اتحاديه اروپا براي 
افتتاح دفت�ر اين اتحاديه س�در حالي صورت 
گرفته است كه سياس�ت ها و جهت گيري هاي 
اتحاديه اروپا و كش�ورهاي عضو اتحاديه اروپا 
27 ماه بعد از اج�راي توافق هس�ته اي عيناً و 
دقيقاً همانند ايالات متحده امريكا بوده است كه 
معن�اي ب�ه  درخواس�تي  چني�ن   نف�س 
ابراز رضايت تهران از عملكرد اروپا در دوران  «
ب�ا  ك�ه  مس�ئله اي  اس�ت«؛   پس�ابرجام 
واقعيت ه�اي موجود در تضاد آش�كار اس�ت. 
معاون اول رئيس جمهور در ديدار با اين مقام اروپايي 
با اشاره به پيشنهاد كميس��يونر كشاورزي و توسعه 
روستايي اتحاديه اروپا براي تأسيس دفتر اين اتحاديه 
در تهران جهت پيگيري توافقات، مي گويد: تأسيس 
دفتر اتحاديه اروپا در تهران مي تواند به توسعه روابط 
كمك كند و اين موضوع در حال حاضر در دستور كار 
وزارت امور خارجه ايران قرار گرفته و در حال بررسي 
است. فيل هوگان نيز با طرح پيشنهاد اتحاديه اروپا 
براي تأسيس دفتر اين اتحاديه در تهران بيان مي كند: 
اتحاديه اروپا مايل است دفتري در تهران داشته باشد 
تا بتواند مفاد توافقنامه ها ميان ايران و اتحاديه اروپا را 

بهتر و با سرعت بيشتري پيگيري كند. 
   از دخال�ت در امور داخلی تا سندس�ازی 

حقوق بشری
اين پيشنهاد سنخيتي با منافع امنيتي– اقتصادي 
و هس��ته اي كش��ور ندارد چراكه حداق��ل از آغاز 
مذاكرات هس��ته اي ايران با كش��ورهاي غربي )از 
پاييزسال 92 تاكنون( مقامات رسمي و هيئت هاي 
ديپلماتيك اروپايي بارها نس��بت ب��ه امور داخلي 
كش��ور اظهار دخالت كرده و با فتنه گ��ران ديدار  
كرده اند يا خواهان رفع حصر سران فتنه شده اند، 
به عنوان نمونه مي توان به اظهارات مداخله جويانه 
و گس��تاخانه مقام آلماني در س��ال 93 اشاره كرد 
كه در كنار اظهارات ساير اروپايي ها درباره اوضاع 
داخلي ايران نهايتاً به سندس��ازي حقوق بش��ري 
عليه كشورمان ختم شد؛ كلوديا روت نايب  رئيس 
مجلس قانونگذاري آلمان در س��فر س��ال 93 در 
اظهارات��ی مداخله جويانه مي گويد: »ما در س��ال 
2009 )1388( شاهد حركت هايي در جامعه مدني 
ايران بوديم و نمودهاي آن را در جامعه شما ديديم 

كه دانشجويان و جوانان آزادي مي خواستند. 
پيامدهاي انتخابات 88 در جامعه ايران هنوز ادامه 
دارد و ما در ماه هاي اخير حرف هايي را درباره رفع 
حصر و حرف هايي از اين قبيل شنيده ايم و به عقيده 
من حصر خانگي بايد برداشته شود و اگر اين اتفاق 
بيفتد، فكر مي كنم مردم رضايت بيشتري خواهند 
داشت و من اميدوار بودم اين حصر برداشته شود.« 
ديدار هيئت اروپايي با نسرين ستوده و جعفر پناهي 
نيز از مصاديق ديگري است كه نشان مي دهد سفر 
هيئت هاي اروپايي به تهران نه تنها آورده اقتصادي 

 نظير س��رمايه گذاري خارج��ي يا توس��عه روابط 
بانكي– تجاري را به دنبال نداشته بلكه هزينه هاي 

امنيتي نيز به همراه داشته است. 
   تعهدات برجامی اروپايی ها

كه همچنان خاک می خورد
در بعد اقتصادي نيز مطالبات حداقلي ايران بدون 
پاسخ مانده است تا جايي كه كش��ورمان در طول 
27ماه بعد از اجراي برجام نتوانسته شاهد بازگشايي 
اس��تاندارد س��وئيفت باش��د يا بتواند با بانك هاي 
اروپايي وارد تعاملات مرسوم ش��ود، مهم تر اينكه 
سرمايه گذاران اروپايي نيز به واسطه سياست هاي 
اتحادي��ه اروپ��ا و كش��ورهاي عضو نتوانس��ته )يا 
نخواسته اند( سرمايه اي را به ايران آورند و در جهت 

شكوفايي اقتصادي ايراني قدم بردارند. 
جالب اينجاس��ت همانگونه كه بارها عنوان شده، 
اروپايي ها هيچ كدام از تعهدات مندرج در برجام را 
اجرايي نكرده اند كه از آن جمله مي توان به »تدابير 
مربوط به امور مالي، بانك��ي و بيمه«، »بخش هاي 
نف��ت، گاز و پتروش��يمي«، »ط��لا، س��اير فلزات 
گرانبها، اسكناس و سكه«، »بخش هاي كشتيراني، 

كشتي س��ازي و حمل و نق��ل« و »تدابير مرتبط با 
اشاعه هسته اي« اشاره كرد. 

پيش��نهاد صريح دولت براي تأسيس دفتر اتحاديه 
اروپا در تهران )بر اساس مجموعه دلايلي( قطعاً با 
استقبال طرف هاي غربي مواجهه خواهد شد چراكه 
استمرار منافع يكجانبه كنوني آنها را تضمين كرده 
و بر اساس همان دلايل اين افتتاح نه تنها در جهت 
تأمين منافع جمهوري اس��لامي ايران نيست بلكه 
مسير چيرگي و استيلاي بيشتر كشورهاي اروپايي 

را نيز فراهم مي كند. 
در شرايطي كه تمامي هيئت هاي تجاري، سياسي، 
اقتص��ادي و ديپلماتيك اروپايي ب��دون هيچ گونه 
محدوديت��ي ب��ه تهران س��فر می كنن��د و تمامي 
كشورهاي اروپايي در تهران سفارتخانه فعال دارند 
و بيشترين درآمدهاي تجاري– اقتصادي پسابرجام 
را اروپايي ها منتفع شده اند، چه ضرورتي دارد معاون 
اول رئيس جمهور رأساً نسبت به افتتاح دفتر اتحاديه 

اروپا در تهران اقدام كند؟
طبيعي است اتحاديه اروپا و كشورهاي اين اتحاديه 
در شرايطي كه بر اساس آمار مراكز دولتي كشورمان 

بيشترين صادرات را به ايران داشته اند و پرسود ترين 
قراردادهاي اقتص��ادي )مانند پ��ژو و ايرباس( را با 
ايران منعقد كرده اند براي گس��ترش سيطره خود 
بر ب��ازار داخلي كش��ورمان از چنين پيش��نهادي 
 استقبال كنند، اين در شرايطي است كه رشد نفوذ

 امنيتي- سياسي كشورهايي مانند انگليس، فرانسه 
و آلمان را به شكل تصاعدي مورد توجه قرار ندهيم. 
بر اس��اس گزارش بخش مطالع��ات اقتصادي اتاق 
بازرگاني، صنايع، معادن و كشاورزي كشورمان كه 
هفته گذشته به صورت رسمي منتشر شده است، در 
سال مالي گذشته تجارت ايران و فرانسه به 93/991 
ميليون دلار رسيده است تا 88/47 درصد نسبت به 
سال قبل افزايش يابد. ايران 3۶/253 ميليون دلار 
به فرانسه كالا صادر كرد كه 44/93 درصد افزايش 
يافته، در حالي كه واردات به ۶8/955 ميليون دلار 
رسيده كه نش��ان دهنده افزايش 57/4۶ درصدی 

نسبت به سال قبل است. 
ايران و فرانس��ه بالاترين س��طح خود را در تجارت 
دوجانبه طي 1۶ س��ال مورد بررسي در ماه مارس 
200۶_2005 ب��ه دس��ت آورده اند ك��ه اين رقم 

به 74/2 ميلي��ارد دلار مي رس��د. كمترين ميزان 
تجارت بين دو كش��ور در طول دوره مورد بررسي 
در مارس 2014_2013 با 17/593 ميليون دلار 

ثبت شده است. 
نه تنها سفرهاي پردامنه و البته بدون فايده عيني 
اروپايي ها به تهران منجر به نفع اقتصادي ، سياسي 
و تجاري ايران نشده و تنها به نفوذ امنيتي و سياسي 
ختم ش��ده كه همانطور ك��ه بارها عنوان ش��ده، 
مقامات اروپايي در تمام مقاطعي كه ايالات متحده 
سياست هاي خصمانه عليه كشورمان عملياتي كرده 
با اين كشور به صورت گسترده و نه موردي همگام 
بوده اند،كمااينكه ماكرون رئيس جمهور فرانس��ه 
طوري در م��ورد ايران صحبت مي كن��د كه گويي 

ترامپ در حال سخنراني است. 
وي بيان مي كند: » براي حفظ برج��ام با امريكا به 
توافق دس��ت يافتيم، مايل هس��تيم مذاكراتي را 
با اي��ران در خصوص فعاليت هاي موش��كي و نفوذ 
منطقه اي اين كش��ور آغاز كنيم« يا در گردهمايي 
س��فيران طرف هاي اروپايي برج��ام در امريكا در 
انديشكده »شوراي آتلانتيك« تأكيد مي كنند در 

مقابله با ايران كنار ترامپ خواهند ايستاد. 
»ديويد اوس��اليوان« نماينده اتحاديه اروپا نيز در 
پاسخ به اين سؤال دشوار كه »اگر ترامپ پايبندي 
ايران به برجام را تأييد نكند، اتحاديه اروپا چه خواهد 
كرد؟« از همراهي آلمان و انگلي��س با امريكا ياد و 
تأكيد مي كند اقدامات اروپايي ها منطبق بر اهداف 
و رويكردهاي كشور امريكاست! يا در نمونه اي ديگر 
ژان ايو لودريان وزير خارجه فرانس��ه در ش��وراي 
روابط خارجي امريكا اظهار مي كند: »ما نمي توانيم 
دخالت هاي اي��ران و جاه طلبي هاي هژمونيك اين 
كش��ور را بپذيريم. ايران نبايد به س��لاح هسته اي 
دست پيدا كند و برجام هم اين هدف را تا 10 سال 

آينده محقق مي كند.«
سياس��ت هاي ضدايراني اتحاديه اروپا و كشورهاي 
عضو آن به حدي جدي است كه نمي توان آن را تنها 
به حوزه سياسي يا اقتصادي و تجاري تخصيص داد 
و گسترش آن به ابعاد امنيتي و نظامي هم قابل بحث 
اس��ت، كمااينكه اين اتحاديه نه تنها از تحريم هاي 
اشخاص حقيقي و حقوقي نظامي كشورمان توسط 
امريكا حمايت عملي كرده بلك��ه در فواصل زماني 
مختلف خود تحريم هاي مهمي را نيز به همين بهانه 

عليه كشورمان وضع كرده است. 
در ش��رايطي )بعد از گذش��ت 27م��اه از برجام( 
اروپايي ها ب��ه تعه��دات حداقلي خ��ود در توافق 
هس��ته اي پايبند نبوده و چند بار و ب��ه بهانه هاي 
مختل��ف از جمله بحث تروريس��م و حقوق بش��ر 
تحريم هاي جديدي را عليه كشورمان وضع كرده 
كه اين رفتار با روح حاكم بر توافق هسته اي نيز در 
تناقض بوده است، دولت به جاي »اعلام رضايت از 
عملكرد اروپا در برجام« يا »پيشنهاد براي تأسيس 
دفتر اتحاديه اروپا در تهران« بايد به صورت قاطع 
خواهان اج��راي تعهدات كش��ورهاي اتحاديه در 
برجام و رعايت نزاك��ت بين المللي در خودداري از 

دخالت در امور داخلي كشور شوند.

افتتاح دفتر اتحاديه اروپا درتضاد با منافع اقتصادی، سياسی و امنيتی كشور

اروپايی ها را جری تر نكنيد

ابطحي اعتقاد دارد اظهارات امانوئل 
ماك�رون درباره مباحث موش�كي 
رواج سياست ايران هراسي است. 
س��يدمحمدجواد ابطحي در گفت و گو 
ب��ا خان��ه ملت ب��ا اش��اره ب��ه مواضع 
رئيس جمهور فرانسه مبني بر اهميت 
برخورد قاطع در برابر برنامه موش��كي 

كشورمان، گفت: هم اكنون فرانسوي ها تلاش مي كنند نقش پليس 
خوب را ايفا كنند تا بتوانند زمين��ه مذاكرات ديگري را فراهم كرده و 
به اهداف خود برسند. نماينده مردم خميني شهر در مجلس شوراي 
اسلامي با اشاره به اينكه مذاكره در خصوص مباحث موشكي و دفاعي 
به هيچ عنوان امكانپذير نيس��ت، اظهار ك��رد: غربي ها طي چند ماه 
گذش��ته به طور جدي در خصوص راه اندازي مذاك��ره براي مباحث 
موشكي، حقوق بشر و... اظهارنظر كرده اند، لذا اظهارات امانوئل ماكرون 
در امارات نيز در اين راستا تلقي مي شود. وي ادامه داد: نبايد فراموش 

كرد فرانسوي ها در زمان مذاكرات نيز با توجه به شرايط برجام نقش 
پليس بد را ايفا كردند اما بعد از اتمام مذاكرات به منافع خوبي در حوزه 
اقتصادي دست يافتند، لذا آنها اهداف مشخصي را دنبال مي كنند. اين 
نماينده مردم در مجلس دهم ضمن تأكيد بر اينكه جمهوري اسلامي 
ايران ديپلماسي مشخصي در خصوص مباحث منطقه اي دارد، تصريح 
كرد: بر اين اساس رئيس جمهور فرانسه نمي تواند نسبت به برخورد 

قاطع در برابر اقدامات ايران در منطقه اظهارنظر كند. 
ابطحي اظهاركرد: به طور واضح مي توان گفت پشت پرده اقدامات 
اخير ماكرون حفظ منافع ش��ركت هاي فرانسوي است كه بعد از 
برجام در كش��ورمان س��رمايه گذاري كرده اند، از اين رو سياست 
دوگانه اي را در پيش گرفته اس��ت. عضو فراكس��يون نمايندگان 
ولايي مجلس شوراي اسلامي با اشاره به اينكه فرانسه در حال رواج 
سياست ايران هراسي در منطقه است، خاطرنشان كرد: متأسفانه 
بايد اذعان كرد بازي سياسي ای كه فرانسوي ها به راه انداخته اند 

ديگر قديمي شده و سوخته محسوب مي شود. 

معاون ارتباطات و اطلاع رس�اني 
گف�ت:  رئيس جمه�ور  دفت�ر 
اظه�ارات يك�ي از نماين�دگان 
مجلس مبني بر »بررس�ي ايجاد 
تغيي�رات در س�اختار دولت در 
جلس�ه اخير س�ران قوا و توافق 
ضمني روي آن« تكذيب مي شود. 

به گزارش فارس، پرويز اسماعيلي معاون ارتباطات و اطلاع رساني 
دفتر رئيس جمهور گفت: اظهارات يك��ي از نمايندگان مجلس 
مبني بر »بررسي ايجاد تغييرات در ساختار دولت در جلسه اخير 

سران قوا و توافق ضمني روي آن« تكذيب مي شود. 
معاون ارتباطات و اطلاع رساني دفتر رئيس جمهور، ضمن اعلام 
اين مطلب گفت: در جلسه اخير سران محترم سه قوه هيچ بحثي 
در خصوص تغييرات در س��اختار دولت مطرح نشده و ادعاهاي 

بيان شده در اين زمينه نيز صحت ندارد. 

پرويز اسماعيلي افزود: در جلسات رؤساي قوا مهم ترين مسائل 
كشور و اولويت هاي كلان و مرتبط بين قوا، براي تصميم گيري 
سريع تر و هماهنگي بيشتر در مسير اجراي برنامه ها و خدمت به 
مردم مورد بحث قرار مي گيرد. وي ادامه داد: پيگيري مربوط به 
ساختار يا مسائل دروني هر يك از قوا روال و قاعده قانوني خود را 

دارد و طبعاً موضوع جلسه سران قوا نبوده است. 
معاون ارتباطات و اطلاع رس��اني دفت��ر رئيس جمهور، تأكيد 
كرد: اعلام نادرس��ت هر گونه مطالب يا ادعا به عنوان جزئيات 
جلسه سه نفره سران قوا، آن هم بلافاصله بعد از جلسه و از سوي 
كساني كه حضور نداشته اند و مسئوليتي در اين زمينه ندارند، 
موثق و پذيرفتني نيست. اسماعيلي با اعلام اينكه اطلاع رساني 
جلسات سران قوا روال خاص خود را دارد از رسانه ها خواست 
در برابر رواج گمانه ها و ش��ايعات به ويژه در خصوص جلس��ه 
سران قوا حساس باشند و اطلاعات مربوطه را از مراجع رسمي 

و مسئول پيگيري كنند.

ابطحي: 

فرانسه در نمايش ايران هراسي نقش پليس خوب را دارد
اسماعيلي عنوان كرد

تکذيب بحث تغيير ساختار دولت در جلسه سران قوا

    کوتاه

نايب رئيس كميسيون امنيت ملي:

رجزخواني الجبير كمک به سودآوري كارخانه هاي اسلحه سازي امريکاست


